
Urgentní telefonní číslo Městské policie Hrabůvka  596 712 293, také lze volat 156
(obě telefonní čísla fungují 24 hodin denně)

 volat při páchání jakékoliv trestné činnosti   v případě pohybu podezřelých osob
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Fotbalisté bilancují:

co bylo a co bude dál

Zahájení
školního roku
2012/13

MUDr. Václav Pika

 Po 8.00 - 12.00

 Út 8.00 - 12.00 Proskovice

 St 11.00 - 17.00

 Čt 8.00 - 12.00

 Pá 8.00 - 12.00

Dovolená 

6.8. 2012 - 10.8. 2012

MUDr. Darja Komínková

 Po 7.30 - 12.00

 Út 7.30 - 12.00

  13.00 - 15.30 poradna

 St  7.30 - 12.00

 Čt 7.30 - 12.00

 Pá 7.30 - 12.00

Dovolená

23. 7. 2012 - 3. 8. 2012

Zástup MUDr. Kotrčová,

Příborská 27, O-Hrabová

tel: 596 733 451

 Po dobu dovolené bude sestra 

v ordinaci ve Staré Bělé vydávat 

potvrzení.

Lékárna

 Po 7.30 - 15.00

 Út 7.30 - 15.00

 St 7.30 - 15.00

 Čt 7.30 - 15.00

 Pá 7.30 - 15.00

 Ordinační doba
o prázdninách
02.07.2012 – 31.08.2012

Vandalové zničili

dětský domek.

Měli by jej zaplatit

Starobělský lékař

MUDr. Břetislav Lyčka

  Starobělská kopaná má osmdesát a těsně před prázdninami uspořádala 

dvoudenní narozeninovou oslavu. Na trávě zdejšího fotbalového klubu 

se v pátek 22.června odehrál turnaj škol, v sobotu 23.června pak exhibiční 

utkání starobělských fotbalových týmů od dorostu, přes muže až po starou 

fotbalovou gardu. Podívat se a fandit přišlo na 350 lidí.     Více na straně 11

STARÁ B�LÁ

Pondělí 3.září.2012

 Žáci 1. ročníku budou 

s l avnos tně  p ř i v í t án i 

v respiriu školy pavilonu B 

v 9.00 hodin.

 Žáci 2. - 9. ročníků zahájí 

nový školní rok ve svých 

třídách v 8.00 hodin.

Více na straně 5

 Příchod těch nejmenších

Tajemnické střídání:

čtvrtým

novodobým

tajemníkem

bude žena

 Počátkem září čeká starobělský 

úřad střídání na tajemnické židli. 

 Namísto Ladislava Dlouhého, 

který tuhle práci dělal 13 let 

a jde do penze, usedne dosavadní 

vedoucí zdejšího odboru financí 

a správy majetku Jarmila Kaločová.

Rozhovor na straně 6

 Novela školského zákona nově sta-

novila pro ředitele školy funkční 

období na 6 let a umožnila zřizovateli 

již v letošním roce vyhlásit výběrové 

řízení na funkci ředitele školy. Obec 

jako zřizovatel základní školy využil 

svého práva vyhlásit výběrové řízení 

na místo ředitele základní školy 

a v souladu s vyhláškou o náležitos-

tech konkursního řízení a konkurs-

ních komisích jmenovala členy kon-

kurzní komise.
                  Pokračování na straně 4

Rada obce vybrala
novou ředitelku
základní školy

 Je čas se rozloučit. Sedm let jsem 

vás pravidelně informovala o tom, 

co se v základní škole událo nového. 

Jsem ráda, že jsem se mohla pokusit 

společně s kolegy vyzdvihnout dobré 

jméno Základní školy Ostrava-Stará 

Bělá. Budu předávat školu, která se 

za sedm let stala vzorovou školou 

AV Media a zařadila se mezi nejvyba-

venější a nejmodernější školy v ČR. 

V ZŠ se vybudovaly odborné učebny 

(počítačová, jazyková, přírodověd-

ná, učebna chemie – fyziky, hudební 

výchovy, výtvarné výchovy a infor-

mační centrum).     Více na straně 5

Loučení

  Dřevěný domek na hraní, který je 

součástí dětského hřiště za mateř-

skou školou Blanická, rozebrali van-

dalové. Stalo se to 30.května 2012 

mezi 16.45 a 18 hodinou „Z poškoze-

ní věci jsou podezřelí dva mladiství 

ve věku 15 a 16 let.
Pokračování na straně 2

První vysvědčeníPrvní vysvědčeníPrvní vysvědčení
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 Rada na svém 32., 33. a 34. 

zasedání mimo jiné rozhodla

 o jmenování Mgr. Jany Poled-

níkové novou ředitelkou Základ-

ní školy Stará Bělá s účinností 

od  1.8.2012.

 o provedení rekonstrukce roz-

ptylové loučky na místním hřbi-

tově za cenu do 10 000 Kč.

 o podání žádosti o dotaci Mo-

ravskoslezského kraje na rekon-

strukci požární zbrojnice SDH 

Stará Bělá.

 o zadání zakázky na akci: 

„Zhotovení veřejného osvětlení 

na staré části místního hřbitova“ 

firmě Rudolf Prorok za cenu 

298 294 Kč. 

 o zadání zakázky na akci: 

„Oprava chodníků na místním 

hřbitově – část 5“ firmě STA-

MONT – Pozemní stavitelství 

s.r.o., za cenu 509 985 Kč.

 o zadání zakázky na akci: „Re-

konstrukce vnitřní elektroin-

stalace MŠ Mitrovická II. a III. 

etapa“ firmě Jaromír NOVÁČEK 

– Novel za cenu 797 660 Kč.

 o zadání zakázky na akci: 

„Úprava chodníku před budo-

vou MŠ Blanická firmě Hochbau 

s.r.o., za cenu 194 460 Kč.

 o zadání zakázky na akci: 

„Oprava povrchu zpevněné plo-

chy před budovou MŠ Blanická 

a povrchu části MK Potoky“ 

firmě JANKOSTAV s.r.o., za cenu 

199 416 Kč.

 o zadání zakázky na akci: 

„Oprava chodníkových obrub 

a zámkové dlažby chodníku 

podél MK Proskovické v úseku 

MK Na Lukách a Rudolfova“ 

firmě Hochbau s.r.o., za cenu 

61 573 Kč.

 o zadání zakázky na akci: 

„Prodloužení zpevněné části MK 

Pod Lesíkem“ firmě Hochbau 

s.r.o., za cenu 43 702 Kč.

 o vyjádření kladného stano-

viska Mob Stará Bělá k DUR 

„Propojení cyklostezky Na Lu-

kách - Staroveská a o uzavření 

veřejnoprávní smlouvy s firmou 

DHV CR spol s.r.o.

 o zadání zakázky na akci: 

„Oprava kanalizační šachty 

u Domu zahrádkářů“ firmě 

STAVBA MUTINA s.r.o., za cenu 

14 880 Kč.

 o zadání zakázky na akci: 

„Provedení kontroly hospoda-

ření v ZŠ Stará Bělá a MŠ Stará 

Z jednání rady

a zastupitelstva

Bělá“ firmě Ing. Eliška Hryzlá-

ková za cenu 15 100 Kč.

 Zastupitelstvo na svém 

11.  zasedání  mimo j iné 

schválilo

 závěrečný účet Mob Stará 

Bělá za rok 2011 s přebytkem 

ve  výši 1.256.448,66 Kč.

•Zprávu o výsledku přezkoumá-

ní hospodaření za rok 2011.

Zprávu o inventarizaci majetku 

a závazků ke dni 31.12.2011.

Poskytnutí účelových dotací 

na údržbu a opravy nemovitého 

majetku organizací a spolků 

působících ve Staré Bělé, z roz-

počtu MOb na rok 2012, v celko-

vém objemu 155 000 Kč.

 Vzhledem ke zjištěným okolnos-

tem byla věc kvalifikována jako přes-

tupek proti majetku. Škodu na majet-

ku vyčíslil poškozený ve výši 4 tisíce 

korun,“ uvádí ostravská policejní 

mluvčí Gabriela Holčáková.

také sankci až dva tisíce korun, 

anebo blokovou pokutu, ta dělá 

u mladistvých maximálně 500 korun.

 „Stojí to za to, aby si uvědomili, 

že se to nedělá. Samozřejmě se 

o všem dozví také škola,“ dodává 

předsedkyně přestupkové komise 

Natalia Mlynková.                      (joh)

 Poškozeným je v tomto případě 

úřad městského obvodu Stará Bělá 

„Pořizovací hodnota domku byla dva-

náct a půl tisíce korun, ale poničený 

domek jsme nechali znovu složit, 

opravit,“ říká vedoucí finančního od-

boru ve Staré Bělé Jarmila Kaločová.

 Vzhledem ke škodě, která je 

pod hranicí pěti tisíc korun, jde 

o přestupek a ten teď bude řešit 

přestupková komise. Její předsed-

kyně zná jména mladíků, kteří podle 

policie zřejmě mají zničený domek 

na svědomí. „Oba podezřelí jsou mla-

diství. Z úřední moci nařídím ústní 

jednání, k němuž pozvu kromě nich a 

svědka, který tam s nimi byl, také 

jejich zástupce a zástupce odboru so-

ciálně právní ochrany dětí staro-

bělského úřadu,“ popisuje Natalia 

Mlynková, která je předsedkyní 

komise pro projednávání přestupků 

Městského obvodu Ostrava-Stará 

Bělá.

 Jednání by ráda svolala na druhou 

polovinu července. „Vyslechnu je 

i svědka, pokud se doznají, vydám 

rozhodnutí,“ vysvětluje, jak bude 

postupovat. Jak dodává, má v plánu 

nařídit, aby viníci uhradili škodu. 

„Podle míry, jakou se kdo z nich 

na ničení podílel,“ říká Mlynková.

 Účastníkům dá nejspíš uhradit 

i náklady řízení, bude to dalších tisíc 

korun od každého. A nařídit může 

Vandalové zničili

dětský domek.

Měli by jej zaplatit



Dovoluji si Vás pozvat na

LETNÍ
SLAVNOST
která se koná

v neděli 19. srpna 2012
od 15.00 do 18.00 hod.
na zahradě Katolického domu.

Při nepřízni počasí
se sejdeme v Katolickém domě.

K poslechu bude hrát dechová hudba.

K občerstvení budou domácí zákusky,
koláče, starobělské „ledové kobzole“.

Pro děti budou připraveny hry a různé soutěže.

Srdečně zve všechny občany KDU – ČSL.
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Kam v červenci

20.7.2012 - pátek 10.00

Odhalení pamětní desky

MUDr. Břetislavu 

Lyčkovi
Lyčkova ul. Stará Bělá

Pošlete nám 2-3 fotky,

jak to u vašeho domu či před ním vypadá,

zachyťte na  nich, co neopakovatelného

vám na zahradě urostlo či vykvetlo. 

Fotografie v kvalitním rozlišení 

posílejte do 20.srpna 2012

na e-mail: jana.bohusova@solokapr.cz

spolu s Vaším jménem, adresou

a telefonním číslem.

Přidejte informaci,

do které kategorie se hlásíte.

Vítězné zahrady

a jména jejich zvelebovatelů

najdete v zářijovém Zpravodaji.

Zahrádkám zdar! Vaše redakce

Soutěžní kategorie:

zahrada okrasná květiny, keře, zákoutí

zahrada užitková plodiny a plody

předzahrádka prostor před Vaším plotem,

na obecním pozemku, který si  dobrovolně

zvelebujete a zútulňujete

o nejhezcí zahradu
a predzahrádku

soutež

Milí sousedé,
vaše zahrady i letos rostou do krásy – kvetou, zelenají se a plodí o sto šest.

Po roce tedy znovu  vyhlašujeme oblÍbenou letní soutěž
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Kam v srpnu

19.8.2012 - neděle 15.00

Letní slavnost
Katolický lidový dům Stará Bělá

Kam v září

8.9.2012 - sobota 14.00

Cesta pohádkovým 

lesem
Myslivna Stará Bělá



  Příchod těch nejmenších...

 V pondělí 3.9.2012 v 9.00 hodin 

se slavnostně otevřou dveře základní 

školy pro 41 žáků prvních tříd. 

V respiriu pavilonu B budou přivítáni 

vystoupením kamarádů o rok star-

ších.

 Poté se děti s třídními učitelkami 

přesunou do svých tříd. Aktovku ani 

přezůvky však tento den nikdo potře-

bovat nebude. Prvňáčci se seznámí 

s paní učitelkou, se svou třídou a ko-

nečně zasednou do školních lavic.

 Na závěr budou rodiče seznámeni 

s organizací výuky v nejbližších 

dnech.

 Přejeme krásné léto a těšíme se 

na vás ve školním roce 2012/13.

 Třídní učitelky budoucích 1. tříd
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Rada obce vybrala novou ředitelku základní školy

Dokončení z titulní strany

 Členů komise je v souladu s vy-

hláškou sedm a tvoří ji dva zástupci 

nominovaní za obec (Mgr. Michal 

Hořínek, místostarosta, Doc. Petr 

Kutáč, člen rady), zástupce krajské-

ho úřadu (Mgr. Michaela Burdková, 

referentka odboru školství, mládeže 

a sportu), zástupce České školní 

inspekce (Mgr. Jiří Slepička, školní 

inspektor), zástupce školské rady 

(Mgr. Petr Zezulka, zástupce ředitel-

ky ZŠ), zástupce pedagogického sbo-

ru (Mgr. Božena Valášková, zástup-

kyně ředitelky ZŠ) a odborník z ob-

lasti školství (Mgr. Šárka Staníčko-

vá, ředitelka gymnázia).

 Do výběrového řízení se přihlásili 

čtyři uchazeči. Komise se sešla dva-

krát. Na svém prvním jednání posou-

dila úplnost přihlášek a stanovila 

termín konání samotného konkurzu. 

 Uchazeči vedle zákonem stanove-

ných náležitostí přihlášky předložili 

svou koncepci rozvoje školy v rozsa-

hu 3-5 stran. Samotný konkurz pro-

běhl na obecním úřadě 16. května 

za přítomnosti všech sedmi členů ko-

mise. Uchazeči v průběhu konkurzu 

představili a shrnuli své představy 

o rozvoji a fungování školy v nejbliž-

ších letech a poté odpovídali na do-

tazy členů komise. Ta se poté jedno-

myslně usnesla, že vhodnými ucha-

zeči na místo ředitele základní školy 

jsou pouze dva, a to Mgr. Bjačková 

a Mgr. Poledníková.

 Komise pouze z těchto dvou ucha-

zečů následně vybírala, kterého do-

poručí zřizovateli pro výkon funkce 

ředitelky základní školy. Každý člen 

komise sestavil pořadí dvou vhod-

ných uchazečů a v součtu pořadí 

všech členů komise se na prvním mí-

stě umístila Mgr. Bjačková a na dru-

hém místě Mgr. Poledníková rozdí-

lem jediného hlasu.

 Komise na základě svého hlasová-

ní doporučila zřizovateli jmenovat 

ředitelkou základní školy paní 

Mgr. Bjačkovou. Doporučení kon-

kurzní komise není pro zřizovatele 

závazné a je pouze na zřizovateli, 

kterého z vhodných uchazečů bude 

jmenovat.

 Rada obce na svém jednání dne 

28. 5. byla seznámena předsedou 

komise s průběhem konkurzního ří-

zení a jeho výsledkem. Přítomni jed-

nání rady byli tři členové komise: 

Mgr. Petr Zezulka, Mgr. Michal Hoří-

nek a Doc. Petr Kutáč. K návrhu kon-

kurzní komise se vyjádřili všichni 

členové rady a další přítomní členo-

vé zastupitelstva. Členové rady poté 

hlasovali a počtem čtyř z pěti členů 

rady byla ředitelkou základní školy 

na dobu 6 let jmenována paní Mgr. 

Jana Poledníková. Jeden člen rady se 

hlasování zdržel.

 Pro jmenování nové ředitelky hla-

sovala většina členů rady s úmyslem 

provést změnu ve směřování školy 

a nastartování některých nových 

aktivit ve škole. Paní Mgr. Polední-

ková svou koncepcí přesvědčila čle-

ny rady o možnosti změny atmosféry 

ve škole ve prospěch žáků, učitelů 

a rodičů a dalšího rozvíjení školních 

i mimoškolních aktivit. Škola je vý-

znamnou institucí v obci a ve spolu-

práci s obcí má vytvářet základ spo-

lečenského života.

 Je právem a povinností zřizovatele 

vybrat pro svou příspěvkovou orga-

nizaci takového ředitele, který bude 

spolupracovat se zřizovatelem a bu-

de vytvářet ve škole podmínky 

pro rozvoj žáka a učitele. Konkurzy 

na ředitele škol budou nyní probíhat 

v pravidelných šestiletých cyklech 

 Škola v přírodě
Ostrov pokladů se nesl v duchu pirát-

ských soutěží a her a provázel žáky 

od samého počátku až do konce školy 

v přírodě. Všechny děti si kromě 

krásných vzpomínek a zážitků při-

vezly domů zlatý dukát z pirátského 

pokladu. 

 Děkujeme rodičům a rodičovské-

mu sdružení za sponzorské dary, 

které nám zpříjemnily chvíle pobytu 

ve škole v přírodě. 

 Již teď se těšíme na další ozdravný 

pobyt. 

        Vyučující 1. stupně

ZŠ Ostrava-Stará Bělá 

 V pondělí 4. 6. 2012 odjelo 125 

žáků 1. – 4. tříd za deštivého počasí 

do školy v přírodě ve  Zlatých horách.   

Celý týden strávily děti na čistém je-

senickém povětří. 

 Vycházky do okolí, výlet do zlato-

rudných mlýnů s ukázkou rýžování 

zlata, projížďka na ponících a spou-

sta soutěživých her zaplnily dětem 

smysluplně celý týden.

 Celotýdenní program nazvaný 

 Turnaj základních škol v kopané

 Naši čtvrťáci a páťáci vybojovali 

zlato! V pátek 22. 6. 2012 se v turnaji 

základních škol utkali na místním 

fotbalovém hřišti s dalšími družstvy 

z Proskovic, Staré Vsi nad Ondřejni-

cí, Výškovic (ZŠ Šeříková) a Zábřehu 

(ZŠ Chrjukinova).

 Ve čtyřech zápasech nenašel 

náš tým, vedený  kapitánem Petrem 

Kováčem, přemožitele a výsledky 

4:0, 3:0, 2:0 a 2:0 vypovídají o jeho 

kvalitě. 

 Nejlepším brankářem turnaje byl 

zvolen Matěj Ducháček ze 4. A, 

který s čistým štítem přestál všechna 

utkání. Jako nejlepší střelec našeho 

družstva se prosadil Patrik Doležal 

ze 4. B, který celkem čtyřikrát zasa-

dil soupeřům úder v podobě gólu.

 Byl to lítý boj s vítězným koncem. 

Hrálo se radostně, za mohutného 

povzbuzování fanoušků a fanynek.

 Komu tedy patří dík za perfektní 

reprezentaci školy a obce Stará 

Bělá?

Ze 4. A – Matěji Ducháčkovi, Matěji 

Hořínkovi a Vaškovi Paličkovi

Ze 4. B – Mikuláši Markovi, Markétě 

Hrabcové, Jonáši Březinovi a Patriku 

Doležalovi

Z 5. B – Viktoru Hlavenkovi, Ondřeji 

Pasečnému, Liboru Berglovi a Petru 

Kováčovi

 Největší dík patří organizátorům – 

fotbalovému klubu Stará Bělá. 

Pro žáky připravil pěkný sportovní 

zážitek a škole zpříjemnil samotný 

závěr školního roku.

 Naší fotbalové jedenáctce zdar 

a příští rok jim to na hřišti určitě zase 

natřeme!!!

Mgr. Ladislava Zezulková



 Během let 2008 – 2011 byla škola 

vybavena 9 interaktivními tabulemi 

a 25 dataprojektory.  V každé kmeno-

vé třídě byly vyměněny lavice, židle 

Loučení
a klasické tabule za magnetické.   

Nový nábytek byl  insta lován 

i ve školní družině.  V rámci rekon-

strukce byla rozšířena stávající 

učebna PC (obměna počítačů a moni-

torů).  Nově byla vytvořena třída 

pro reedukaci. Každý vyučující má 

pro výuku svůj notebook. Sborovna 

 V 1. pololetí kalendářního roku 

2012 získala Základní škola Ostrava-

Stará Bělá na projektech a sponzor-

ských darech 319 000 Kč.

 Žáci jsou úspěšní. Rovněž pedago-

gický sbor se ustálil a je odborně 

způsobilý. 

 Měla jsem možnost se setkat 

s mnoha zajímavými a schopnými 

občany Staré Bělé. Tímto jim všem 

děkuji za velmi korektní jednání.

 Přeji Staré Bělé, aby škola i nadále 

vzkvétala.
Mgr. Jarmila Bjačková,

ředitelka školy

byla přemístěna a inovována, částeč-

né inovace doznaly i školní kabinety. 

Byla vytvořena místnost pro spisov-

nu, vybudovány nové šatny a novým 

nábytkem vybavena i školní jídelna. 

Následující tabulka a grafy dokláda-

jí, že sedmileté období bylo plné 

práce všech zaměstnanců ve škole.

a podle našeho názoru je správné, 

aby s tímto vědomím ředitel svou 

funkci vykonával a jednou za šest let 

obhajoval výsledky své práce. 

 Členové konkurzní komise zodpo-

vědně hodnotili uchazeče, nenesou 

však zodpovědnost za konečné roz-

hodnutí a důsledky jmenování ředi-

tele. S touto odpovědností se musí 

vypořádat rada obce, jakožto volený 

orgán, jehož členové budou také 

skládat před svými voliči účty. Čle-

nové rady hlasovali podle svého nej-

lepšího vědomí a svědomí ku prospě-

chu školy a obce. Jestli volba byla 

správná ukáže až čas. Věříme, že no-

vé vedení bude schopno přinést 

škole a obci nové impulsy a nové 

aktivity. 

 Školství bylo a je prioritou obce. 

V oblasti školství byly v letech 2004 - 

2012 vynaloženy finanční prostřed-

ky na údržbu, vybavení a rekonstruk-

ci budov školy a jídelny ve výši 

přesahující 60 milionu Kč. Na nein-

vestiční výdaje bylo poskytnuto 

21 347 743 Kč, z čehož byl financo-

ván provoz, vybavení (např. nové šat-

ny, vybavení školní jídelny), opravy 

budov apod. Na investiční výdaje 

bylo poskytnuto 39 322 667 Kč, 

z čehož převážná část byla pos-

kytnuta na rekonstrukci budov 

(23 412 928 Kč), rekonstrukci školní 

jídelny (7 520 796 Kč) a projekt 

Zavádění ICT a modernizace školní-

ho hřiště (7 754 022 Kč). 

 Na závěr bychom chtěli touto 

cestou také veřejně poděkovat paní 

ředitelce Mgr. Jarmile Bjačkové 

za její práci pro školu, vše dobré co 

se podařilo udělat a přejeme ji 

mnoho zdraví a úspěchů v dalším 

profesním a osobním životě.

Mgr. Michal Hořínek,

místostarosta

Doc. PhDr. Petr Kutáč, Ph.D.,

člen rady obce a školní komise
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STŘECHY
Pokládka rovných a šikmých střešních krytin        Zateplení střech

Montáž střešních oken        Výroba a montáž klempířských prvků a parapetů     

     Montáž dřevěných podhledů        Nástřik půdních prostor proti škůdcům   

Odvoz a likvidace odpadů        Zednické práce        Zateplení stěn budov

Montáž plastových oken a dveří        Výroba a montáž okenních sítí a žaluzií   

Hydroizolace        Stavba pergol        Kompletní dodávky materiálu

Zdarma zhotovení cenové nabídky - Dohodnutou cenu nenavyšujeme

Tel.: 775 210 970, chrastinar@seznam.cz

www.pokryvacstvi-chrastina.wz.cz
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Pokračování z titulní strany

Proč jste se přihlásila

do konkurzu na tajemnici?

JK: Zvažovala jsem to, protože do-

opravdy ráda dělám, co jsem dělala 

dosud – účetnictví. Je to práce, kdy je 

za vámi vidět výsledek. K tomu kon-

kurzu jsem vlastně tak nějak byla 

dostrkána lidmi okolo. A nakonec 

jsem se přihlásila.

LD: Vybíralo se ze dvou kandidátů. 

Na místo tajemníka jsou tak náročná 

a specifická kritéria, že je těžko kdo 

splní. Je potřeba vzdělání, praxe 

a odborné způsobilosti, což má málo-

kdo, kdo nedělá v úřednické sféře. 

JK: Tak to říká zákon o úřednících, 

nejsou to žádné zdejší výmysly. 

Aby člověk mohl být tajemníkem, 

musí mimo jiné splňovat úřednickou 

praxi, nebo musí mít za sebou mini-

málně osmiletou činnost v samo-

správě.

Budete něco dělat jinak,

než to dosud dělal Ladislav Dlouhý?

JK: Nemyslím, že musím udělat něja-

ké zásadní změny. Případné úpravy 

by mohly vyplynout z nových úkolů, 

které na nás budou kladeny nebo na-

šemu úřadu odebrány.  

Co je náplní práce tajemníka?

JK: Tajemník je vedoucí úřadu, nad-

řízený všem zaměstnancům. Koordi-

nuje činnost státní správy, je pravou 

rukou starosty, dělá spoustu admini-

strativních věcí, které potřebuje sa-

mospráva – rada a zastupitelstvo, se-

pisuje zápisy z rady, zastupitelstva, 

jejich usnesení. To vše padá na hlavu 

tajemníka.

Definice dobrého tajemníka?

LD: Musí mít základní znalosti před-

pisů, vědět, co si může a nemůže do-

volit, co musí respektovat a co nemu-

sí dodržovat až tak striktně. I to je ob-

čas nutné, protože kdybys měla dělat 

vše do písmenka dle nařízení, nedoj-

deš nikam. Občas je třeba kličkovat. 

No a potom – tajemník musí vycházet 

s lidmi. Aby věděli, že když za tebou 

slušně přijdou, že si je vyslechneš, 

a pokud je to možné, že pomůžeš.

Jarko, počítáte s tím,

že od Vás budou lidé čekat,

že vyřešíte jejich problémy?

JK: Doufám, že jsem na to připrave-

ná, i když člověka občas zaskočí úpl-

ná banalita. Určitě je dobré řešit věci 

s chladnou hlavou, netahat do toho 

emoce.

LD: Ale někdy je to problém, udržet 

emoce.

JK: Pro mě určitě, snesu hodně, 

ale když je to přes míru...

Musí mít tajemník dokonalý přehled

o tom, co se ve vsi děje?

LD: Dobrý tajemník by měl mít pře-

hled o všem.

Jak se to dělá,

jak se shánějí informace?

LD: Musíš občas zajít i do hospody. 

Chodit mezi lidi, nestranit se jich, 

nepovyšovat se nad ně, s každým si 

povykládat, co ho trápí, ať lidi ví, 

že za tebou můžou přijít.

Co je na tajemnické práci nejtěžší?

LD: Papírování. To je nezáživná čin-

nost. Vyplňuješ tabulky, řešíš normy, 

předpisy a nařízení a nevidíš žádné 

výsledky.

Jaký podíl tohle papírování dělá?

LD: Myslím si, že minimálně padesát 

procent.

Jarko, jste na to připravená?

JK: Já tady 21 let dělám účetní. 

To je z 99,9% jenom papírová práce 

a účetnictví. A myslet si, že od roku 

1991, kdy jsem tu nastoupila, byro-

kracie a papírování ubylo, je scestné.

Takže pro Vás bude naopak nová

ta druhá půlka tajemnické práce –

 – chodit mezi lidi a povídat si s nimi. 

Těšíte se na to?

JK: Těším, ale taky mám trochu 

strach, jak mě lidi přijmou. Láďa je 

chlap, já budu těžko chodit do hospo-

dy.

Je v tom rozdíl – tajemnice

nebo tajemník?

JK: Myslím, že je, už v důvěře a pří-

stupu – chlapovi vše lidé klidně řek-

nou do očí a na rovinu, k ženské si 

tolik nedovolí. A to nejsem nijak útlo-

citná, ale jiný přístup k ženské 

a k chlapovi je prostě fakt.

LD: Je to tak, chlap chlapovi vše 

řekne na rovinu, i když to zní drsně, 

řekne, co si myslí, a já to tak beru, 

nechodíme kolem horké kaše.

A co bys poradil Jarce?

LD: Ať se trošku pochlapí.

Ještě nějaké dobré rady do začátku?

LD: Nesedět zavřená v kanceláři. 

Vyjít mezi lidi, projít to tady, alespoň 

centrum, i na dolní konec si občas 

zajet, ať lidi vědí, že se díváš. Pár lidí 

tě vždycky zastaví a řekne ti: To by se 

mělo, tam něco chybí. To se od stolu 

nedozvíš. Jen mezi lidmi. Mám tako-

vý zvyk, že minimálně jednou za šich-

tu na půl hodiny vyrazím a obejdu to. 

V zimě, v létě.

Je to nepříjemné –

– vyslechnout si i nějakou kritiku?

LD: Vadí mi lidi, kteří jen kritizují 

a říkají, že musíme udělat to a ono, 

protože on si platí daně. Čekají, 

že kolem nich budeme skákat. Tako-

vým se pak raději vyhnu. Ale rád si 

poslechnu, když za mnou někdo při-

jde s nápadem, co by se dalo a mohlo 

udělat, a mě to netrklo – klidně pak 

vymyslím, jak to provést.

Láďa se hodně realizoval v tom,

jak dnes vesnice vypadá,

kromě běžných provozních věcí

řešil i to, ať to tady je hezké.

Co máte v plánu vy, Jarko?

JK: O konkrétním plánu, co dál, jsem 

zatím neměla čas přemýšlet. Láďa 

má můj obdiv, je to doopravdy jeho 

zásluha, že se tady kdejaký koutek 

vylepšil, zkrásněl, v tom bychom 

chtěli pokračovat, ale nevím, jak da-

lece budu schopná to vymyslet. 

Takže počítám s tím, že mi i  napoví, 

že si budu chodit pro rady, protože 

bychom v tom samozřejmě chtěli 

pokračovat. 

 Péče o vesnici není jen to, že se 

někde udělá cesta za miliony korun, 

ale myslím si, že tyto maličkosti do-

tvoří celek. Lidé, myslím, vnímají, co 

se udělalo za posledních několik let. 

Třeba park je tady krásný a to je 

Láďovo dílo. Nechal za sebou spou-

stu takových „drobností“, které ten 

celek dotvářejí.

Láďo, nač ze své tajemnické éry

vzpomínáš rád?

LD: Třeba na akci jménem Jízda vete-

ránů. Bylo to v roce 2000, starosta tu 

tehdy nebyl a já musel přivítat účast-

níky. Přijeli Belgičané, Francouzi, 

Němci, padesát veteránských aut, 

my jsme je vítali a hostili je a bylo 

horko a byla to první oficiální akce, 

kde jsem musel zastoupit starostu, 

a všichni z ní odcházeli veselí. Vete-

ránům ze západní Evropy se to moc 

líbilo. A nám taky.

Z čeho máš za těch 13 let radost?

LD: Jsem spokojený, že se povedly 

nějaké zahradnické věci – park, la-

vičky, odpočívky, infotabule. Mám 

z toho potěšení, protože mi lidé říka-

jí, že se jim to líbí. O to víc mrzí, když 

nám to někdo zničí.

Bude se ti po tajemničení stýskat?

LD: Asi jo. Člověk vypadne z toho ko-

lotoče, bude mít dojem, že ho nikdo 

nepotřebuje. Teď jsem rád, že si od-

počinu, že už nebudu muset nic zaři-

zovat, starat se, ale chvilkami asi bu-

du mít potřebu něco dělat. Tak budu 

aspoň nosit nápady. Chtěl jsem ještě 

osázet ten prostor u Domova pro se-

niory a kostela, kde jsme museli ská-

cet lípu, ale to už ve funkci nestihnu. 

Tak to nejspíš udělám jako starobní 

 Tajemnické střídání: čtvrtým novodobým tajemníkem bude žena



STRANA 7STAROBĚLSKÝ ZPRAVODAJ ČÍSLO 7-8  ČERVENEC-SRPEN 2012

důchodce, trochu bych to tam chtěl 

zkulturnit a pro důchodce nějaké pří-

jemné posezení udělat, zatravnit, 

osadit.

 Třeba si častěji zahraju tenis i rá-

no a dopoledne, nebudu muset odpo-

ledne v tom největším horku. Víc po-

jezdím na kole. Mám psa, se kterým 

rád chodím k Odře. Aktivit bude 

dost.

Budeš aktivní důchodce –

–  chodit a kontrolovat,

jak to Jarka Kaločová zvládá?

JK: Zpočátku by to bylo žádoucí.

LD: Zpovzdálí ji budu sledovat, jak si 

vede, případně upozorním, popích-

nu.

JK: Já myslím, že to tak bude dobře. 

Každý vidí něco jiného. Láďa bude 

na úřadě chybět. Má dar zlehčit i na-

pjaté situace.

LD: Já mám totiž heslo, že humorem 

se udělá víc, než když se člověk hádá. 

Raději řeším věci s humorem. Ale ne 

každý na to slyší. Když to nejde, musí 

se volit jiná metoda.

Takže ti Jarka může volat,

kdykoli bude potřebovat poradit?

LD: Už jsme se domluvili.

Jana Bohušová

Jarmila Kaločová  (*1962)
• nastupující tajemnice Staré Bělé,

 od 1.září 2012  převezme tajemnickou funkci

 po Ladislavu Dlouhém, který odchází do penze

• starobělská rodačka, rozená Kokešová

• Bc. – vystudovala obor veřejná ekonomika a správa

 na karvinské pobočce Slezské univerzity

• zaměstnankyní úřadu Městského obvodu  Ostrava-Stará Bělá  

  je od 1.2.1991 a je tam služebně nejstarší, 

 začínala jako účetní, 

 od 1.11.2001 je vedoucí odboru financí a správy majetku

• vdaná, dcery Martina (26) a Markéta (23)

• hobby: cyklistika, zahrada

Ladislav Dlouhý  (*1948)
• tajemník Staré Bělé, který 1.září 2012

 předá funkci Jarmile Kaločové

• starobělský rodák

• absolvent  elektro průmyslovky,

 původní profesí technik

• tajemničí třináct let,  do úřadu nastoupil

 1.4.1999 jako v pořadí třetí tajemník

 v polistopadové éře

• ženatý, děti Kateřina (32), Ladislav (31),

 vnučky Tereza (4) a Nela (1)

• hobby: tenis, kolo, turistika

 i veškerý jiný sport, zahradničení



 

Starobělský lékař MUDr. Břetislav Lyčka
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Břetislav Lyčka maturant

MUDr. B. Lyčka jako voják čs. armády

Ouběnický farář V. Kopecký

a jeho dopis rodičům B. Lyčky
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Dopis z Ouběnic

Dopis z Ouběnic

Pamětní deska MUDr. Břetislavu Lyčkovi

STRANA 9STAROBĚLSKÝ ZPRAVODAJ ČÍSLO 7-8  ČERVENEC-SRPEN 2012

KOMINICTVÍ Radovan Polakovič  IČ: 74447971

Nabízím Vám:

Pravidelnou kontrolu spalinových cest dle vyhlášky č. 91/2010 Sb. 

se zprávou o provedení kontroly 280 Kč (možno v sobotu i v neděli)

Čištění komínů a kouřovodů, vložkování a opravy komínů.

Nízké smluvní ceny!!

Tel: 605 379 799, e-mail: kominictviradovan@seznam.cz



Stolní tenisté!
 S Orly byla taktéž projednána 

otázka mládeže ve smyslu jejich tré-

ninku (každou středu od 16:30 hod.) 

a postupných registrací do ČAST. 

Byla projednána otázka dozoru 

při tréninku mládeže, který vykoná-

vají Martina Staňková a Marie Ku-

dělková.

 Do konzultací o vzniku oddílu stol-

ního tenisu pod hlavičkou Orla 

se aktivně zapojil a tím má i velký po-

díl na jeho založení místostarosta, 

radní a člen zastupitelstva MOb 

Stará Bělá Mgr. Michal Hořínek. 

 Přínos Ing. Fabiána Miloše st. spo-

čívá v tom, že se zasadil o přechod 

družstva z SK Michalkovice (kde byl 

hráčem) pod hlavičku Orla ve Staré 

Bělé spolu s  Grispanisem Antoni-

sem. Přestupem jeho syna Tomáše 

Fabiána z KST Ostrava (dříve Mittal), 

hrajícího úspěšně divizi, byl realizo-

ván vznik výkonnostní větve oddílu 

Stolního tenisu ve Staré Bělé. Dále 

se zaregistroval jeho syn Ing. Fabián 

Miloš ml., dříve aktivní hráč. Očeká-

váme příchod Cabáka Radima. 

Na soupisce bude uveden Šlachta 

Kamil. Vedoucím tohoto A družstva 

MP II. třídy bude ing. Fabian Miloš 

st. Hráči tzv . rekreační větve (Lípa) 

budou hrát MP IV třídy a to ve slo-

žení: Klímek Radim – vedoucí B druž-

stva, ing. Uherek Lumír, Planka To-

máš, Koláčko Libor, Hejneš Jan, 

Ondrouch Zdeněk, Faltynek Jan.                                       

 Věřím, že po zveřejnění termínu 

utkání v nové sezoně přijdete naše 

stolní tenisty do KLD povzbudit.                                                                              
Folta Petr

  V návaznosti na Starobělský zpra-

vodaj č. 11. 2011, kde byla uvedena 

výzva, ať se hraje ve Staré Bělé stolní 

tenis v soutěžích svazů stolního teni-

su sděluji, že se podařilo založit oddíl 

stolního tenisu Orel jednota Ostrava 

- Stará Bělá.

 Výzvy se chopil v celé problema-

tice stolního tenisu zřejmě nejvíce 

orientovaný občan Staré Bělé, 

Ing. Balušek Zdeněk, bývalý extra-

ligový hráč stolního tenisu Vítkovic 

a současný úspěšný hráč oddílu 

stolního tenisu Sokol Nová Bělá.

 Tento se spojil s velkým přízniv-

cem a fandou stolního tenisu, s kte-

rým se znají od mládí, Ing. Uherkem 

Lumirem hrajícím rekreační stolní 

tenis v restauraci Lípa ve Staré Běle. 

Rozhodli se založit oddíl stolního 

tenisu.

 Společně pak absolvovali jednání 

s různými subjekty v obvodě Stará 

Bělá, kde zjišťovali jak technické, tak 

ekonomické podmínky. Důležitým 

momentem ve vývoji bylo připojení 

se Ing. Miloše Fabiána st., který se 

zúčastnil konečných jednání. 

 Vstřícné jednání, přehled, zkuše-

nosti a největší zájem o soutěžní stol-

ní tenis projevili starobělští ORLI re-

prezentovaní starostou Václavem 

Stuchlým , místostarostou Zdeňkem 

Staňkem, sekretářem Ludmilou 

Stuchlou.
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 Při příležitosti výročí 80ti let 

kopané ve Staré Bělé sehrála pětice 

pozvaných základních škol z okolí 

mini turnaj na místním fotbalovém 

hřišti, který byl určený především 

pro ročníky 2000 a 2001.

 Turnaje se zúčastnilo 5 základních 

škol, což dalo dohromady přes 60 

malých fotbalistů a fotbalistek.

 Akci přijel podpořit i náš sbor 

dobrovolných hasičů s ukázkou 

techniky a studenti z ostravské umě-

lecké školy připravili pro děti napří-

Turnaj základních škol vyhrála ZŠ Stará Bělá

klad střelbu z luku, malování na obli-

čej aj. za což jim patří velký dík.

 Těší nás, že můžeme poblahopřát 

k vítězství ZŠ Staré bělé, kterou při-

šlo podpořit svým fanděním i několik 

desítek dětí z naší místní základní 

školy. Ceny předával starosta Staré 

Bělé Josef Holáň.

 Děkujeme starostovi Josefu Holá-

ňovi, všem týmům a vedoucím muž-

stev za příjemně strávené dopoledne 

ve znamení sportu.
Jiří Kačer ml.

 Starobělští žáci přípravky pod ve-

dením trenéra Jana Bárty vyhráli 

skupinu "B" Starších přípravek. Tým 

vyhrál 16 utkání z 18ti a stal se tak 

zaslouženým vítězem své skupiny. 

 Gratulace patří celému týmu na-

šich mladých talentů, stejně jako tre-

nérům a rodičům, kteří ve velkém 

počtu jezdí tým podporovat.

Gratulujeme !!!              Jiří Kačer ml.

Přípravka Staré Bělé vyhrála soutěž st. přípravek

 Starobělští dorostenci pod vede-

ním trenéra Radima Kováře a vedou-

cího Lubomíra Pánka vyhráli Kraj-

skou soutěž i Pohár MěFS.

 Dorost porazil ve finále poháru 

tým Heřmanic venku 0:1 a doma 3:2.
 

 Velká GRATULACE patří celému 

týmu !!!                        Jiří kačer ml.

Dorost vyhrál

Krajskou soutěž

i Pohár MěFS
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Dokončení z titulní strany

„Osmdesát je osmdesát, oslava mu-

sela být. Na páteční žákovský turnaj 

přijelo pět škol. V sobotu si zahrál do-

rost proti Vítkovicím, muži netradič-

ně proti hokejistům HC Vítkovice 

Steel a stará garda nastoupila proti 

Proskovicím, což byl vzpomínkový 

zápas, protože Stará Bělá a Proskovi-

ce původně v roce 1932 založily 

fotbalový klub společně. Jmenoval se 

SSK Bělá-Proskovice,“ vysvětluje 

náplň oslav předseda Fotbalového 

klubu Stará Bělá Zdeněk Palička.

Fotbalisté bilancují: co bylo a co bude dál

fotbalový areál daroval. My teď má-

me nájemní smlouvu s městem, je po-

depsaná na dvacet let a platíme 

nájem 100 korun ročně.

A pak?

 Co bude za dvacet let, nikdo neví. 

Ale jiná možnost, jak dostavět šatny, 

tu nebyla. Nové šatny a další investi-

ce z města nám pomohou znovu 

zvednout prestiž a renomé. Když to 

tu bude pěkné, rodiče sem budou 

radši posílat děti.
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Starobělský klub změnil název,

nově je to FK Stará Bělá. Proč?

 Založili jsme své občanské sdruže-

ní, které sice dál zůstává členem 

TJ Sokol Stará Bělá, ale od 1.1.2012 

máme oddělené účetnictví. Souvisí 

to s dostavbou nových šaten.

 Povedlo se mi vyjednat s městem, 

že nám na ně dá 6,2 milionu korun, 

respektive město se zavázalo, 

že nám šatny do 30.9.2013 dostaví. 

Jenže nechtělo renovovat majetek, 

který není jeho, takže byla podepsá-

na darovací smlouva a Sokol městu 

Máte málo hráčů? Dětí?

 Je to čím dál horší. Děti mají spou-

stu zájmů, je čím dál těžší dostat klu-

ky na hřiště. Bereme je od šesti let. 

Máme tu mladší a starší příprav-ku, 

dvě družstva mladších žáků, jedno 

starších, dorost A i B.

 V tuhle chvíli máme asi 135 dětí, 

spolu s mužstvem mužů nějakých 

150 hráčů. Jen pro srovnání – před 

pěti lety jsme dětí měli 160. Zkrátka 

kluků, kteří u nás chtějí hrát fotbal, 

pořád ubývá. Nové šatny sem snad 

přitáhnou další.

Proč by měli rodiče

posílat kluky právě sem?

 Fotbal je pěkný, kolektivní sport. 

Máme tu slušný areál a Starobělané 

ho mají po ruce. Když je někdo Bělák, 

ať dá kluka do Bělé. A kdyby mělo 

některé dítě talent a ambice hrát víc 

než krajské soutěže, my mu dáme 

základy a pustíme ho dál.

 Mám radost z výsledků, kterých 

naši kluci letos dosáhli. Starší pří-

pravka vyhrála městský přebor. Star-

ší dorost zvítězil v krajské soutěži. 

Co byste přál

starobělskému fotbalu dál?

 Ať chodí děti. Mám radost, když ta-

dy trénují, když se to na hřišti hýbe. 

A taky ať se konečně dostaví šatny. 

Pak budu moci jít do funkcionářské 

penze. Je pomalu čas hledat nástup-

ce.
Jana Bohušová

Zdeněk Palička
předseda FK Stará Bělá

• s fotbalem začínal jako desetiletý 

kluk, ale jeho sportovní kariéra je 

neobvykle dvojitá – patří do ní fot-

bal i hokej. Jako hokejový brankář 

léta chytal za prvoligové Vítkovice 

a v letech 1990-98 byl předsedou 

vítkovického hokeje, do svých 

52 let pak chytal v bráně HC Stará 

Bělá

• jeho funkcionářská kariéra ve sta-

robělském fotbale se dělí na období 

tajemnické (1980-88) a předsed-

nické (1998-dosud), kdy působí ja-

ko předseda oddílu kopané TJ So-

kol Stará Bělá, nyní FK Stará Bělá
(joh)

• podzim 1931 první přípravná 

schůze pozdějších zakladatelů

• 24. ledna 1932 oficiální zakláda-

jící schůze fotbalového klubu SSK 

Bělá-Proskovice (zkratka SSK zname-

nala Sdružený sportovní klub a sym-

bolizovala, že jej společně založili 

bělští a proskovičtí příznivci kopané). 

Prvním předsedou se stal Čeněk 

Toufar, jednatelem Stanislav Večeřa, 

sekretářem Vlada Kunc a pokladní-

kem Emanuel Holaň

• 4. září 1932 první veřejná slavnost 

spojená s průvodem přes vesnici 

a s otevřením hřiště, které bylo vybu-

dováno na Staňkově louce na dolním 

konci obce

• 1938-39 první krize,

činnost klubu ustala

• 1941 starobělského fotbalu se 

ujala nová generace, začala budovat 

nové hřiště na pozemku Viléma 

Matěje, hotovo bylo někdy v polovině 

roku 1941. Nový klub přijal nové 

jméno SK Sparta Stará Bělá. Klub 

začal od počátku dosahovat velmi 

dobrých výsledků a brzy hrál I.A třídu, 

ve které hrála elita Ostravského kraje

• 1949-1951 druhá krize,

 znovu se přestává hrát

• 1951 znovuvzkříšení fotbalu, zá-

sluhou Zdeňka Folty vznikl oddíl ko-

pané a od té doby až do roku 2012 se 

hraje pod názvem TJ Sokol Stará Bělá

• 1956 předsedou oddílu kopané se 

stal Zdeněk Mazurek, který zároveň 

vykonával funkci pokladníka oddílu, 

v témže roce bylo dokončeno hřiště 

nad rybníkem, v podstatě na dneš-

ním místě

• 2011 výbor oddílu kopané se 

po dohodě s výborem TJ Sokol rozhodl 

pro osamostatnění oddílu kopané za-

ložením vlastního občanského sdru-

žení FK Stará Bělá. Hlavním důvodem 

bylo odstranění rozporů v názorech 

na financování oddílu kopané z gran-

tů obce Stará Bělá a města Ostravy. 

Nové občanské sdružení FK Stará 

Bělá bylo zaregistrováno u Minister-

stva vnitra ČR dne 15.6.2011, avšak 

nadále zůstává členem občanského 

sdružení TJ Sokol Stará Bělá. Prvním 

předsedou FK se stal Zdeněk Palička, 

dalšími členy výkonného výboru FK 

jsou Jiří Kačer st., Ivo Mižák, Pavel 

Jachan, Josef Umlauf, Tomáš Popelář 

a Andrej Foltýnek, členy revizní komi-

se jsou Zdeněk Matěj, Josef Šťástka 

a Vladimír Graca

• sezóna 2012-13 klub začne hrát 

ve fotbalových soutěžích pod novým 

názvem FK Stará Bělá 

80 let kopané ve Staré Bělé
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NAPOSLEDY DO ŠKOLY.
Děti si šly v pátek 29.června pro vysvědčení.

U prvňáčků zavládla radost z jedniček.

 Už poněkolikáté starobělané spo-

lečně oslavili příchod jara. V pátek 

27. dubna od samotného rána po zi-

mě skutečně nebylo ani památky. 

Nádherné počasí na Pálení čaroděj-

nic, pořádané městským obvodem 

Stará Bělá ve spolupráci s tanečním 

klubem Trend tak přilákalo na šest 

stovek místních i přespolních napříč 

věkem do areálu za mateřskou školu 

Blanická. 

 Jeho část již tradičně proměnil 

Hopsalín se svými asistenty v Cestu 

staré čarodějnice. Děti si na trase 

prověřily nejen svou obratnost, 

ale i jak jim to pálí. 

 Po loňské úspěšné premiéře opět 

odolávala náporu zájemců stano-

viště starobělských skautů - vylézt si 

lezeckou stěnu nebo vystřelit z luku 

lákalo malé i velké.

  Místní jednotka dobrovolných ha-

sičů mohla rovnou pořádat nábor 

nových členů. Zatímco děti jako život 

pumpovaly a stříkaly z džberovky,  

tatínci obdivovali výstroj a výzbroj.

 Občerstvit se po výkonu bylo mož-

no všemožnými lektvary a blivajzy 

z kuchyně Sdružení rodičů při místní 

základní škole . To taky vyhlásilo sou-

těže, které vyžadovaly domácí pří-

pravu. Pro své ceny si tak došli autoři 

nejlepšího čarodějného zaříkadla 

a konstruktéři nejzajímavějšího léta-

jícího koštěte.

 Odměněné za splnění úkolů dová-

děly děti na skákacím hradu nebo 

jezdily na kolotoči. Největší atrakcí 

však byla koňská bryčka, která se 

s malými čaroději a čarodějnicemi 

vydala na podvečerní průvod.

  Letos přibylo i těch velkých čaro-

dějů a čarodějnic a řada z nich se ne-

chala zvěčnit v novinkovém čaroděj-

nickém ateliéru. Bylo ale náročnější 

vybrat, která čarodějnická rodina je 

nejzajímavější a přijde si pro sladkou 

odměnu na pódium.

 Pódium, na kterém mohly děti celé 

odpoledne tancovat, soutěžit anebo 

obdivovat vystoupení kouzelníka, by-

lo taky letošní novinkou. Stejně jako 

skupina HEC, která svým večerním 

vystoupením rozhýbala nejen dospě-

lé. Děti neúnavně tančily i po zapá-

lení čarodějnice, opékání párků a zá-

věrečném ohňostroji. Tak je rodiče, 

po tom pěkném dni, nechali výjimeč-

ně trochu déle vzhůru. Snad nám to 

společné veselí, které lehce zasáhlo 

do nočních hodin odpustí ti, kteří už 

chtěli spát.

 Těším se na příští příjemné setkání 

a děkuji všem, kteří přispěli k rea-

lizaci toho letošního. Kromě pořáda-

jícího městského obvodu Stará Bělá 

se na ní finančně podílely firmy 

ABZ knihy, Global Elektronic, Milan 

Kučera a Kalberg.

Pavel Hořínek

Pálení čarodějnic
2012

www.milankucera.cz
Bourací a demoliční práce


